
 
Hägersten-Liljeholmens pensionärsråd Protokoll nr 1/2020

2020-01-29

Protokoll 1/2020

fört vid Hägersten-Liljeholmens pensionärsråds sammanträde 
onsdagen den 29 januari 2020 kl. 14:00-15:30, Möteslokal 
Besöksrum 1, Telefonvägen 30, plan 9

Ledamöter Gunnar Carlsson, SPF Seniorerna Mälarhöjden-Hägersten 
Ordförande
Agneta Sköldstedt PRO Hägersten Vice ordförande
Marianne Sundberg PRO Liljeholmen
Lola Carlsson, SPF Seniorerna Fruängen-Liljeholmen
Peter Norrbohm, SPF Seniorerna Fruängen-Liljeholmen 
ersätter Birgitta Airas, SPF Seniorerna Mälarhöjden-Hägersten

Ersättare Lars-Erik Karlsson PRO Hägersten
Anitha Kroglund PRO Hägersten
Hans-Åke Lundgren, SKPF Pensionärerna

Övriga närvarande Marja Kammouna Avdelningschef
Anne-Marie Bergström, KPR §§1-4
Daniela Eriksson Sekreterare

Justerare Gunnar Carlsson, Agneta Sköldstedt

Datum för justering 2020-01-31

Paragraf §§1-12

Sekreterare Daniela Eriksson
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§ 1
Val av mötesordförande, sammanträdets öppnande och 
godkännande av dagordningen 
 
Gunnar Carlsson öppnade mötet och rådet godkände dagordningen.
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§ 2
Val av justerare 

Beslut 
 
Gunnar Carlsson och Agneta Sköldstedt utsågs att justera dagens 
protokoll.
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§ 3
Val av ordförande och vice ordförande 

Beslut 
 
Pensionärsrådet valde Gunnar Carlsson till ordförande och 
Agneta Sköldstedt till vice ordförande.
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§ 4
Besök av KPR:s boendegrupp 
 
Lars-Erik hade bjudit in Anne-Marie Bergström till dagens 
sammanträde att informera om boendeplanen och rådet fick aktuell 
information. KPR har delat in ledamöterna i olika ansvarsområden. 
Anne-Marie ansvarar för gruppen som bevakar boendefrågor. Fyra 
gånger per år träffar gruppen Äldreförvaltningen som gör en 
boendeplan varje år och fyra gånger per år träffar gruppen Micasa, 
som ägs av Stockholms stad och har till uppgift att  äga, förvalta 
och utveckla omsorgsboendena. Genom dessa träffar kan KPR 
påverka boendefrågorna.  I vårt område är ingen nyproduktion av 
omsorgsboenden planerad. Däremot ska A-huset i Fruängsgården 
göras om till 80 seniorlägenheter. Anne-Marie tipsade om två 
broschyrer som Micasa ger ut, nämligen "Till dig som söker 
boende" och "Broschyr om vilka seniorboenden som finns i 
staden".  Anne-Marie återkommer till rådet med svar om kötider 
samt fler broschyrer till medlemmarna så att de kan sprida 
informationen vidare.
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§ 5
Aktuell information från förvaltningen 
 
 
Marja Kammouna, avdelningschef äldreomsorg, informerade rådet
om aktuella frågor och svarade på frågor från rådet:
 

 Sammanslagningen av Hägersten-Liljeholmens 
stadsdelsförvaltning och Älsjö stadsdelsförvaltning som sker 
den 1 juli. Redan från nästa vecka kommer Älvsjö hemtjänst 
att ingå i Hägersten-Liljeholmens hemtjänst. Vissa chefer i 
vår förvaltning kommer redan nu att vara chefer för Älvsjö 
som avdelningschef för äldreomsorg och chef för 
beställarenheten.
Förvaltningen har inrättat en ny enhet, "Utveckling och 
förebyggande arbete" som ska arbeta med 
volontärverksamhet och brottsförebyggande insatser.
 

 Budgeten. Äldreomsorgen börjar budgetåret med underskott 
på 30 miljoner kronor vilket betyder stora utmaningar under 
2020.
 

 Förvaltningen har sökt medel för matlyftet, tryggt 
mottagande, kompetensutveckling och aktivitetscenter.
 

 En ny lag om utskrivning i regionen innebär att utskrivning 
ska ske inom två dygn vilket omöjliggör för personal inom 
hemtjänst att ta emot delegering från vårdcentralerna för att 
till exempel kunna dela ut mediciner. Från och med april i år 
tar inte denna personal emot sådana delegeringar.
 

 Förvaltningen ska göra en inventering av parkvägar och 
tillgänglighet där Pensionärsrådet och Rådet för 
funktionshinderfrågor kommer att bjudas in.
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§ 6
Anmälan av protokoll 
 

 Protokoll från Pensionärsrådets sammanträde 11 december 
2019
 

 Protokoll från rådet för Funktionshinderfrågor 12 december 
2019
 

 Protokoll från Stadsdelsnämndens sammanträde 19 
december 2019
 

 Protokoll från Stadsdelsnämndens sammanträde 2 januari 
2020
 

 Protokoll från Kommunstyrelsens pensionärsråd 10 
december 2019

 
 
Pensionärsrådet hade inga synpunkter förutom om protokollet från 
stadsdelsnämnden 19 december 2019. Synpunkter från rådet att 
budgeten inte ens täcker prisökningar och löneförhöjningar så rådet 
vill veta vad politikerna tänker dra ner på för att få  budgeten  att gå 
ihop.
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§ 7
Ärenden till stadsdelsnämnden 
Ärenden till stadsdelsnämndens sammanträde 6 februari 
2020 publiceras på nedanstående länk:
https://edokmeetings.stockholm.se/committees/hagersten-
liljeholmens-stadsdelsnamnd/mote-2020-02-06
 
 
 
 
Rådet hade inga synpunkter kring nämndens ärenden.
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§ 8
Ärenden under beredning 
Inkommen remiss till nämnden.
Äldreombudsmannens rapport 2019 - HL 2020/20
 
 
Rådet vill delta i remissvaret och Marja kontaktar Anneli Rydström 
om detta.
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§ 9
Aktuella och kvarstående frågor 
 
1.   Matpolicy och matlyftet: kontinuerlig uppföljning.
 
2.   Språklyftet: Rådet kommenterade att det är en viktig fråga och vill ha 
fortsatt information.
 
3.   Klocka till Liljeholmstorget: Marianne Sundberg skickar skrivelse till 
rätt instans.
 
4.   Volontärverksamhet. Lola ska lyssna till Helena Malmkvist om frivillig 
väntjänst och skriver ett omdöme om detta till Marja. Om hon är bra vill 
rådet bjuda in henne till en träff med rådet. Rådet väntar fortfarande på en 
skrivning från förvaltningen om behovet av och förväntningarna på 
pensionärer som volontärer  på äldreboenden. Chefen till den nya 
avdelningen för utveckling och förebyggande arbete kommer att bjudas in 
på något av de kommande sammanträdena.
 
6.   Rapportering av lex Sarah och lex Maria är en stående punkt på 
dagordningen. Marja Kammouna informerade rådet om aktuella 
ärenden. En lex Maria har anmälts som handlar om bristande 
insulinbehandling av en person som har växelvis boende på Axelsberg 
vård- och omsorgsboende.      
     
7.   Bjuda in den kommunala hemtjänsten under våren. Rådet önskar 
träffa nya MAS. Rådet vill också träffa Maria Nordberg, tillförordnad chef 
för enheten för utveckling och förebyggande arbete.
 
8.  Uppmärksamma/ta upp den tidigare skrivelsen om att hyra ut tom 
tomma servicehuslägenheter till studenter och få information från 
styrelsen. Micasa håller nu på att gå igenom brandskyddet. Innan det är 
godkänt kan inga tomma lägenheter hyras ut. 

9.   iPadutbildning - i direkt anslutning till sammanträdet den 4 mars. 
Daniela Eriksson håller en kort utbildning kl. 12:30 till 13:00.
 
11.  Boulebanan i Aspuddsparken. Pensionärsrådet har begärt och 
utlovats att få ta del av offerter och annat beslutsunderlag i ärendet. Rådet 
önskar se offerten och annan dokumentation. Sekreteraren tar med den 
vid nästa sammanträde eller skickar den per mejl till alla i rådet.
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§ 10
Möte med stadsdelsnämnden 
 
Rådet kommer att bestämma tid till det i samband med nämndens 
sammanträde i april eller i maj.
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§ 11
Övriga frågor 
 
Rådet vill ställa frågor till politikerna om budgeten.
Vad vill politikerna dra in på för att undvika ett budgetunderskott?
Rådet vill veta hur man kan arbeta med ofrivillig ensamhet. Marja 
hänvisar till den tillförordnade chefen för enheten för utveckling 
och förebyggande arbete. 
Lola tog upp frågan om förtroenderåd/kontaktpersoner på vård- och 
omsorgsboendena. Frågan bordlades till nästa möte.
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§ 12
Nästa sammanträde 
 
Nästa sammanträde med pensionärsrådet äger rum den 4 mars 2020,
kl. 14:00 i möteslokalen Besöksrum 1. En kort utbildning ska hållas 
av Daniela Eriksson kl. 12:30 till 13:00. Förmötet börjar som 
vanligt kl. 13:00 i samma lokal.

Sida 13 (13)



Digitala signaturer
Detta dokument har signerats digitalt av följande personer

Namn Datum
GUNNAR,CARLSSON 2020-02-04
AGNETA,SKÖLDSTEDT 2020-01-31


		2020-02-04T15:41:18+0100
	Stockholms kommun 4009c89ac3cd4c0ef38bd94e75f6ea1c12879ab3




